

tion of the Prostitution of Others, approved by General Assembly resolution 317 (IV) of 2 December 1949, provides that the Convention shall be open for signature or accession on behalf of any Member of the United Nations and also on behalf of any other State to which an invitation has been addressed by the Economic and Social Council,

Considering that it is desirable to send invitations to those non-member States which, by their participation in activities related to the United Nations, have expressed a desire to advance international co-operation,

Decides to request the Secretary-General to dispatch the invitations above mentioned to each non-member State which is or hereafter becomes a member of one or more of the specialized agencies of the United Nations, or which is or hereafter becomes a Party to the Statute of the International Court of Justice.

393 (XIII). Refugees and stateless persons

Resolutions of 10 September 1951 ¹¹³

A

REPORT OF THE UNITED NATIONS HIGH COMMISSIONER FOR REFUGEES TO THE GENERAL ASSEMBLY

The Economic and Social Council

1. Takes note of the report of the United Nations High Commissioner for Refugees; ¹¹⁴ and
2. Commends him for the progress made in organizing his Office.

B

ESTABLISHMENT OF AN ADVISORY COMMITTEE ON REFUGEES ¹¹⁵

The Economic and Social Council,

Having taken note of resolution 428 (V) adopted by the General Assembly on 14 December 1950, of the Statute of the Office of the United Nations High Commissioner for Refugees annexed thereto (in particular chapter 1, paragraph 4, of the Statute), and of the views of the United Nations High Commissioner for Refugees,

1. Decides to establish an advisory committee to be known as the "United Nations High Commissioner's Advisory Committee on Refugees", to advise the High Commissioner at his request in the exercise of his functions;

2. Decides to invite the following fifteen States, Members and non-members of the United Nations, to be represented on the Advisory Committee: Australia, Austria, Belgium, Brazil, Denmark, the Federal Repub-

*de l'exploitation de la prostitution d'autrui, approuvée par l'Assemblée générale par sa résolution 317 (IV) du 2 décembre 1949, porte que cette Convention sera ouverte à la signature ou à l'adhésion de tous les Etats Membres de l'Organisation et de tout autre Etat auquel le Conseil économique et social aura adressé une invitation à cet effet,

Considérant qu'il est souhaitable d'adresser des invitations aux Etats non membres qui ont manifesté, en prenant part à des travaux qui sont en relation avec l'œuvre de l'Organisation des Nations Unies, le désir de développer la coopération internationale,

Décide de demander au Secrétaire général d'envoyer l'invitation en question à tous les Etats non membres de l'Organisation qui sont ou qui deviendront membres d'une ou de plusieurs institutions spécialisées des Nations Unies, ou qui sont ou deviendront parties au Statut de la Cour internationale de Justice.

393 (XIII). Réfugiés et apatrides

Résolutions du 10 septembre 1951 ¹¹³

A

RAPPORT DU HAUT-COMMISSAIRE DES NATIONS UNIES POUR LES RÉFUGIÉS A L'ASSEMBLÉE GÉNÉRALE

Le Conseil économique et social

1. Prend acte du rapport du Haut-Commissaire des Nations Unies pour les réfugiés ¹¹⁴; et
2. Exprime sa satisfaction des progrès réalisés par le Haut-Commissaire dans l'organisation de son Commissariat.

B

CRÉATION D'UN COMITÉ CONSULTATIF POUR LES RÉFUGIÉS ¹¹⁵

Le Conseil économique et social,

Ayant pris acte de la résolution 428 (V) adoptée par l'Assemblée générale en date du 14 décembre 1950, de l'annexe intitulée « Statut du Haut-Commissariat des Nations Unies pour les réfugiés » (en particulier du paragraphe 4 du chapitre premier dudit Statut) et des avis du Haut-Commissaire des Nations Unies pour les réfugiés,

1. Décide de créer un comité consultatif qui portera le nom de « Comité consultatif du Haut-Commissaire des Nations Unies pour les réfugiés » et qui aura pour mandat de conseiller le Haut-Commissaire, sur sa demande, dans l'exercice de ses fonctions;

2. Décide d'inviter les quinze Etats, Membres et non membres des Nations Unies, désignés ci-après à se faire représenter au Comité consultatif: Australie, Autriche, Belgique, Brésil, Danemark, Etat de la Cité du Vatican,

¹¹³ See 544th meeting of the Council.

¹¹⁴ See documents E/2036 and E/2036/Add.1.

¹¹⁵ The members of the Committee were designated at the 562nd meeting of the Council.

¹¹³ Voir la 544^e séance du Conseil.

¹¹⁴ Voir les documents E/2036 et E/2036/Add.1.

¹¹⁵ Les membres du Comité ont été désignés par le Conseil à sa 562^e séance.

lic of Germany, France, Israel, Italy, Switzerland, Turkey, the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland, the United States of America, the Vatican City, and Venezuela; and

3. Decides to review the composition of the Committee at the next session of the Council.

394 (XIII). United Nations research laboratories: Plan for an international computation centre

*Resolution of 24 August 1951*¹¹⁶

The Economic and Social Council

Notes with appreciation the plan¹¹⁷ for the establishment of an international computation centre presented by the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization in conformity with resolution 318 B (XI) of this Council and, in particular, the recommendation¹¹⁸ adopted by the sixth General Conference of UNESCO requesting the Director-General to convene, in November 1951, a conference of representatives of interested States, the United Nations and the specialized agencies to set up such a centre if adequate financial backing is ensured.

395 (XIII). Narcotic drugs

*Resolutions of 9 August 1951*¹¹⁹

A

REPORT OF THE COMMISSION ON NARCOTIC DRUGS (SIXTH SESSION)

The Economic and Social Council

Takes note of the report of the Commission on Narcotic Drugs (sixth session).¹²⁰

B

PRINCIPLES OF THE PROPOSED PROTOCOL RELATING TO THE LIMITATION OF THE PRODUCTION OF OPIUM

The Economic and Social Council,

Conscious of the importance of international efforts for the prevention of the development of drug addiction,

Considering that for this purpose effective measures should be taken to further the progress made under the 1925 and 1931 Conventions, in particular by seeking to

¹¹⁶ See 518th meeting of the Council.

¹¹⁷ See documents E/2004 and E/2004/Add.1.

¹¹⁸ *Ibid.*, paragraph 9.

¹¹⁹ See 494th meeting of the Council.

¹²⁰ See *Official Records of the Economic and Social Council, Thirteenth Session, Supplement No. 13.*

Etats-Unis d'Amérique, France, Israël, Italie, République fédérale d'Allemagne, Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Suisse, Turquie et Venezuela; et

3. Décide d'examiner à nouveau la composition du Comité lors de la prochaine session du Conseil.

394 (XIII). Laboratoires de recherche des Nations Unies: Plan relatif à la création d'un centre international de calcul mécanique

*Résolution du 24 août 1951*¹¹⁶

Le Conseil économique et social

Prend acte avec satisfaction du plan¹¹⁷ relatif à la création d'un centre international de calcul mécanique présenté par l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture, conformément à la résolution 318 B (XI) du Conseil, et notamment de la recommandation¹¹⁸ par laquelle la sixième Conférence générale de l'UNESCO a invité le Directeur général à convoquer, en novembre 1951, une conférence de représentants des Etats intéressés, de l'Organisation des Nations Unies et des institutions spécialisées en vue de créer le centre si l'on peut compter sur des ressources financières suffisantes.

395 (XIII). Stupéfiants

*Résolutions du 9 août 1951*¹¹⁹

A

RAPPORT DE LA COMMISSION DES STUPÉFIANTS (SIXIÈME SESSION)

Le Conseil économique et social

Prend acte du rapport de la Commission des stupéfiants (sixième session).¹²⁰

B

PRINCIPES GÉNÉRAUX DU PROJET DE PROTOCOLE RELATIF A LA LIMITATION DE LA PRODUCTION DE L'OPIUM

Le Conseil économique et social,

Conscient de l'importance des efforts internationaux visant à empêcher le développement de la toxicomanie,

Considérant qu'il convient, à cette fin, d'adopter des mesures suffisamment efficaces en vue de poursuivre les progrès que les Conventions de 1925 et de 1931 ont déjà

¹¹⁶ Voir la 518^e séance du Conseil.

¹¹⁷ Voir les documents E/2004 et E/2004/Add.1.

¹¹⁸ *Ibid.*, paragraphe 9.

¹¹⁹ Voir la 494^e séance du Conseil.

¹²⁰ Voir *Documents officiels du Conseil économique et social, Treizième session, Supplément No. 13.*